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Idrottsnämnden 

Tillgång till stadens gymnastiksalar                  
Svar på skrivelse av Bo Sundin m fl (M), Daniele Fava (FP), 
Mikael Valier (KD), Mathias Mellgren (C) 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltnin-

gens tjänsteutlåtande. 

 

 

Olof Öhman Kersti Ruthström 

Förvaltningschef Avdelningschef 

 

Sammanfattning 

I en skrivelse ställs fyra frågor om tillgången till stadens gymnastik-

salar. I tjänsteutlåtandet redovisas för arbetet med kategorisering av 

skolidrottshallarna, installationer av kortlås, samarbetsformer mel-

lan förvaltningarna och bokningsgrad. Förvaltningen konstaterar att 

ambitionen om antalet nya kortlåsinstallationer inte har uppfyllts. 

Det finns däremot skäl att tro att föreningslivets tillgång till gym-

nastiksalar ska öka under de kommande månaderna. 

 

Skrivelsen 

I en gemensam skrivelse ställer Bo Sundin m fl (M), Daniele Fava 

(FP), Mikael Valier (KD) och Mathias Mellgren (C) fyra frågor om 

arbetet med att tillgängliggöra stadens gymnastiksalar för förenings-

livet. 

 

Frågorna de ställer är: 

1 Har idrottsförvaltningen lyckats komma in i ytterligare någon 

skolidrottshall i Stockholms stad? Om ja, vilken/vilka? 

2 Hur arbetar förvaltningen med att få tillgång till fler skolidrotts-

hallar? 

3 Hur ser samarbetet ut med andra berörda förvaltningar och bolag 

inom staden? 
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4 Gör idrottsförvaltningen någon uppföljning av hur bokade lokaler 

utnyttjas av föreningarna? 

 

Ärendets beredning 

Ärendet är berett av utvecklingsavdelningen i samråd med driftav-

delningen. 

 

Förvaltningens svar 

1 Har idrottsförvaltningen lyckats komma in i ytterligare någon 

skolidrottshall i Stockholms stad? Om ja, vilken/vilka? 

De skolor vars gymnastiksalar har fått kortlås installerat under året 

är Hjulstaskolan (två salar) och Örbyskolan (en sal). Det är välkom-

na tillskott i respektive område. Förvaltningens mål var att ytterli-

gare ett tjugotal gymnastiksalar i femton skolor skulle ha fått kortlås 

eller ha en pågående utredning om förutsättningarna för installation 

av kortlås. Samarbetet har dock inte nått så långt att detta mål kun-

nat uppnås, utan diskussioner pågår om olika problem som uppstått. 

Förhoppningen är att ytterligare ett antal gymnastiksalar ska kunna 

få kortlås under vintern och våren. 

 

2 Hur arbetar förvaltningen med att få tillgång till fler skolidrotts-

hallar? 

Samarbetet utgår från att idrottsförvaltningen ska installera sitt 

kortlåssystem i en gymnastiksal som utbildningsförvaltningen hyr 

av SISAB. Därför måste personal från idrottsförvaltningen och bo-

laget utreda vilka andra funktioner som kan påverkas. Det kan gälla 

larm, ventilation, utrymningsvägar eller liknande. Skolan behöver 

också se över sina städrutiner. 

 

Det har förekommit att skolor inte har velat att gymnastiksalen ska 

användas på kvällstid. Skälen till det är vanligtvis oro för slitage 

och skadegörelse och att den ekonomiska ersättningen inte anses 

tillräcklig. Skolan har då motsatt sig installation av kortlås. I de fal-

len tar idrottsförvaltningen kontakt med skolans ledning och förkla-

rar mer om uppdraget och vilken nytta ett samarbete mellan skolan 

och förvaltningen genererar för staden och föreningslivet. I vissa 

fall har även utbildningsförvaltningens centrala organisation infor-

merat skolor om uppdraget att öppna stadens idrottslokaler för före-

ningslivet. 

 

3 Hur ser samarbetet ut med andra berörda förvaltningar och bolag 

inom staden? 
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Under året har en gemensam projektgrupp med representanter för 

idrottsförvaltningen, utbildningsförvaltningen och SISAB tillsatts. 

Syftet är att hantera uppdraget om föreningslivets tillgång till sta-

dens gymnastiksalar på ett systematiskt sätt. Sedan ska förvaltnin-

garnas och bolagets ordinarie funktioner kunna arbeta efter det 

underlag som tagits fram av projektgruppen.  

 

Projektgruppens direktiv är sammanfattningsvis att kategorisera 

samtliga gymnastiksalar baserat på möjligheten att installera idrotts-

förvaltningens kortlås och att lämna förslag på de ekonomiska frå-

gor som finns kring ersättning till skolan, skadegörelse och investe-

ringsbehov. Gruppen kommer att lämna ett förslag på 

bokningsersättning som ska ge bättre täckning för de kostnader 

skolorna har för uthyrningsverksamheten. 

 

De parametrar som projektgruppen utgått från när den prioriterat 

vilka gymnastiksalar som ska få kortlås är: 

 

Tekniska förutsättningar 

Är salen fristående eller integrerad med skolbyggnaden? Kan 

kvällsbesökare nå oönskade delar av skolans lokaler? Finns det 

möjlighet att skärma av skolan med grindar eller andra lösningar? 

 

Efterfrågan 

Behovet är stort över hela staden, men det är särskilt stort i vissa 

områden. Det kan bero på föreningslivets omfattning eller tillgäng-

lighet på salar i området. 

 

Gymnastiksalens utformning 

De stora salarna är mer flexibla och kan användas av fler idrotter. 

Därför har stora salar prioriterats. 

 

Gruppens arbete ska slutföras under året. Hittills har befintliga 

gymnastiksalar kategoriserats och förberedande arbeten för kort-

låsinstallationer genomförs nu. Under detta arbete har olika synsätt 

och tolkningar på genomförandefrågor uppdagats. Dessa hanteras 

gemensamt av förvaltningarna och bolaget för att kunna uppfylla 

det politiska uppdraget. 

 

4 Gör idrottsförvaltningen någon uppföljning av hur bokade lokaler 

utnyttjas av föreningarna? 

Idrottsförvaltningen tar terminsvis fram bokningsstatistik för gym-

nastiksalarna. Den statistiken ligger till grund för ersättningen som 

betalas till utbildningsförvaltningen. Enligt tidigare beslut i kom-

munfullmäktige ska ersättningen vara 100 kronor per timme för en 
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skola med vaktmästare och 50 kronor per timme för en skola med 

kortlås och ambulerande tillsyn. 

 

I de gymnastiksalar som hanteras av idrottsförvaltningens ambule-

rande tillsyn finns en mycket god uppföljning av nyttjandegraden. 

Rutinerna för uppföljning vid bokade tider som inte använts eller 

felaktigt återställande av lokal är väl kända i idrottsförvaltningens 

organisation och fungerar tillfredsställande. 

 

När det gäller gymnastiksalar med kvällsvaktmästare, liksom andra 

idrottsanläggningar med fast personal från idrottsförvaltningen, är 

återrapporteringsrutinerna inte lika etablerade. Det beror vanligtvis 

på att kvällspersonal har arbetsuppgifter att genomföra och därmed 

inte alltid kan kontrollera närvaron i anläggningen på samma sätt 

som ambulerande tillsyn. 

 

         _______ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilaga 

Skrivelse av Bo Sundin m fl (M), Daniele Fava (FP), Mikael Valier 

(KD), Mathias Mellgren (C) 


